化学

通过担体改性制备高分散态的Pt/C催化剂

钟正坤;孙颖;陈银亮

中国工程物理研究院 核物理与化学研究所,四川 绵阳621900

收稿日期 修回日期 网络版发布日期:

摘要 通过在5% O_2+N_2 流中加热气化和浓 HNO_3 表面氧化处理,获得表面改性活性炭担体,采用 H_2 PtCl $_6$ 水溶液浸渍法制备Pt/C催化剂。实验结果表明:铂在未经改性的担体表面的粒径分布不均匀,且易发生再团聚而形成较多的大颗粒铂粒子;改性担体上的铂呈均匀分布的高分散状态,其平均粒径为7 nm。

关键词 <u>Pt/C催化剂</u> 活性炭担体 表面改性

分类号

Preparation of Highly Dispersed Pt/C Catalyst by Impreg nating Modified Carbon Supports

ZHONG Zheng-kun, SUN Ying, CHEN Yin-liang

Institute of Nuclear Physics and Chemistry, China Academy of Engineering Physics,

P. O. Box 919-214, Mianyang 621900, China

Abstract Carbon supports were modified by different treatments, including gasification under a g as flow of $5\%O_2+N_2$ in the range of 385-425 °C and oxidation with concentrated HNO₃ under c

ontrolled conditions, in order to obtain materials with different surface properties. The modified carbon supports were directly impregnated with the aqueous chloroplatinic acid to generate Pt/C catalysts. Analytic results by XRD and TEM demonstrate that the dispersion of platinum crystallites on the modified carbon supports is very high with a mean diameter of 7 nm, while the segregation of platinum crystallites occurs obviously for unmodified carbon supports.

Key words Pt/C catalyst carbon supports surface modification

扩展功能

本文信息

- ▶ Supporting info
- ▶ [PDF全文](753KB)
- ▶[HTML全文](0KB)
- ▶参考文献

服务与反馈

- ▶把本文推荐给朋友
- ▶文章反馈
- ▶浏览反馈信息

相关信息

- ▶ <u>本刊中 包含"Pt/C催化剂"的 相</u> 关文章
- ▶本文作者相关文章
 - 钟正坤
- 孙颖
- ・ 陈银亮